
 

  

 

 

 

 

 

Onderwerp: Verzoek om loonruimte 

 

 

Geachte minister Agema, 

 

U heeft grote ambities op het tegengaan van de arbeidsmarkttekorten in de zorg. 

Wij steunen u in die ambitie. Het verbeteren van de arbeidsvoorwaarden is ook 

onze grote prioriteit. Dit om het werken in de zorg –nu en in de toekomst– 

aantrekkelijk te houden. In onze sector werken bijna 500.000 mensen die jaarlijks 

2 miljoen (oudere) mensen van zorg voorzien. Wij vinden dat deze mensen een 

eerlijk salaris verdienen. Helaas moet ik constateren dat u op dit punt nog geen 

plannen heeft gepresenteerd.  

 

Dichten van de loonkloof 

Het dichten van de loonkloof in de zorg is een gedeelde ambitie van zowel 

werkgevers als werknemers. De SER1 adviseerde in 2021 al om structureel extra 

budget beschikbaar te stellen om te investeren in de beloningen in de zorg (in het 

bijzonder daar waar er sprake is van een achterstand ten opzichte van de markt), 

zodat een vergelijkbaar niveau met de marktsector kan worden gerealiseerd. De 

achterstand bedraagt op dit moment nog steeds 6 tot 9 procent.  

 

Ophoging incidentele OVA-component 

Bij de begroting van 2023 stelde Kamerlid Agema de vraag of het niet pure onwil 

was van het kabinet om meer loonruimte beschikbaar te stellen om zo het 

personeelstekort in de zorg op te lossen2. Bovendien deed zij suggesties voor een 

dekking van deze uitgave. In de Kamerbief van 27 juni 20243 schetste de minister 

van VWS vier mogelijkheden voor het dichten van de loonkloof.  

Nu de mogelijkheden om de loonkloof te dichten zijn uitgewerkt, ontbreekt het 

alleen nog aan politieke wil om dit ook daadwerkelijk te doen. De vraag is dan ook: 

waar wacht u op?   

 

Cao-onderhandelingen zijn opgeschort 

De onderhandelingen over een cao vanaf 1 januari 2025 tussen werkgevers en 

werknemers in de VVT zijn vastgelopen. De loonruimte die beschikbaar is om tot 

afspraken te komen, is wat de werknemers betreft onvoldoende om de loonkloof te 

dichten.  

 
1 https://www.ser.nl/-/media/ser/downloads/adviezen/2021/arbeidsmarkt-in-zorg.pdf 
2 https://www.rijksoverheid.nl/documenten/begrotingen/2022/10/19/beantwoording-begrotingsvragen 

3 https://open.overheid.nl/documenten/3727e4a8-6291-4400-b7a9-f47255489b48/file 
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Als werkgevers delen wij de opvatting van de werknemers dat de beschikbare 

loonruimte onvoldoende is om stappen te zetten om de loonkloof te dichten.  

Het ontbreekt ons echter aan meer financiële ruimte om deze stappen te zetten.  

 

Verzoek 

Wij verzoeken u daarom met klem om op korte termijn een toezegging te doen om 

meer loonruimte beschikbaar te stellen, zodat we eindelijk werk kunnen maken van 

een eerlijke beloning van zorgmedewerkers. Om op die manier te zorgen dat 

mensen blijven en komen werken in de zorg, zodat we zorg kunnen bieden aan het 

toenemend aantal (oudere) mensen.  

 

Met vriendelijke groet,  

mede namens Zorgthuisnl, 

 

 

Anneke Westerlaken, 

voorzitter ActiZ  


